
Til Overborgmester Sophie Hæstorp Andersen forud for besøg hos Vesterbro Lokaludvalg 

 

 

Kære Sophie 

 

Vi er rigtigt glade for, at du slår et sving forbi os senere på måneden – og at vi bliver den første bydel, du 

aflægger besøg – men det er jo også dit hood! Vi har forud for dit besøg fået input fra hele lokaludvalget til, 

hvad vi gerne vil vende med dig – og der tegner sig to klare hovedoverskrifter 

 

- Stofscenen på Vesterbro 

- Byudviklingen på Godsbaneterrænet 

 

Den åbne stofscene 

H17 og hele stofscenen på Vesterbro optager os en hel del. Vi har fået etableret et Samarbejdsforum om 

den åbne stofscene, hvor brugere, naboer, kulturaktører, erhvervsdrivende og ansatte sammen kan se på, 

hvordan lever man på og med den åbne stofscene på Indre Vesterbro, og hvad kunne være bedre? Vi savner 

i den grad en sammenhængende politik og indsats på området, som går på tværs af de involverede 

myndigheder.  Mens du var Regionsrådsformand var det et politikområde som du gerne ville være med til at 

udvikle. Vi vil gerne at udviklingen af nye ideer kan fortsætte. 

Samtidigt er der steder, hvor indsatsen hænger i en tynd tråd eller ændrer sig ved hvert budget. Det har vi 

senest set med Café Dugnad, som spiller en vigtig rolle i at få det hele til at hænge sammen. 

 

Vi er glade for dit engagement på området, og glæder os til at drøfte dette område med dig. 

 

Byudviklingen på Otto Busses Vej 

Du starter som overborgmester, lige som helhedsplanen ved at være færdig, startredegørelsen skal 

behandles politisk og arbejdet med lokalplan, VVM og kommuneplantillæg skal igangsættes. Det er en sag, 

som vi har arbejdet kontinuerligt med i over 12 år, og som ligger os meget på sinde.  Nu ligger den hele 

København på sinde – og vil nok være den største konkrete byudviklingsopgave i hele byen i de kommende 

år. Vi har længe drømt om, at dette helt unikke område i byens midte kunne rumme noget af alt det, byen 

og bydelen mangler/savner. 

 

På mødet vil vi gerne komme ind på emner som 

- At der tidligt i forløbet skal ses samlet på nye måder at bevæge sig igennem byen og binde 

Godsbaneterrænet sammen med Vesterbro og havnekvarteret 

- At der sikres store sammenhængende grønne områder – hvilket bl.a. kan styrkes ved at se på 

bebyggelsesprocenten, som kommuneplanen ikke lagde helt fast. 

- At udviklingen sker i respekt for det helt særegne kultur- og værkstedsmiljø, som er nationalt 

industriminde 

- At den kommende bydel får en stor diversitet i beboersammensætning og boligformer. Det fordrer 

boliger til at betale, herunder ikke mindst almene boliger og boliger til socialt udsatte 

- At være et fyrtårn på det grønne område (som kommuneplanen siger) indebærer også, at klima og 

bæredygtighed skal stå højt på dagsordenen 

- At der sikres plads til de kultur-, idræts- og fritidsfaciliteter, som kvarteret vil have behov for og som 

hele byen og bydelen mangler 

 

Andre emner 



I lokaludvalget har der også været peget på emner som 

- Trafik, parkering, fjernbusterminal og udviklingen ved Dybbølsbro 

- Enghave Plads, hvor vi kan fortælle om en lokal borgerproces og oplæg til en udviklingsplan 

- Styrket kultur- og fritidstilbud til børn og unge i byen 

 

Sidst vil vi gerne vende vores egen situation med dig. Vesterbro er en bydel, som er igennem en kæmpe 

udvikling og forandring – med nye byområder i Carlsbergbyen, på Havneholmen og Enghave Brygge, ved 

Dybbølsbro og Postgrunden – og nu Godsbaneterrænet. Vi vil indenfor relativ få år vokse med over 50% i 

beboerantal. Vi forsøger af al kraft at følge med og kunne byde alle de nye beboere velkommen i 

fællesskabet, skabe den helt nødvendige borgerinddragelse og dialog mellem bydelen og 

Borgerrepræsentationen. 

 

Det var derfor en lettelse, da gruppeformandskredsen sidste år enstemmigt bakkede op om, at bl.a. 

Vesterbro Lokaludvalg skulle have selvstændigt sekretariat – det deles nu mellem Vesterbro og Kgs. 

Enghave. Men vores lettelse blev til forbløffelse, da vi kunne konstatere, at denne eenstemmighed ikke 

afspejlede sig i budgettet for 2022. 

 

Vi glæder os til mødet og det kommende samarbejde 

Med venlig hilsen 

 

Thomas Egholm 

 

 

 


